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Hivatalosan is átadták a 
Grund-közösségi teret a 
kispiacnál. A több mint 480 
négyzetméteres terület ön-
tött gumiborítást kapott, 
emellett padokat, kerékpár-
tárolókat helyeztek ki, és tér-
kövezett területeket alakí-
tottak ki. A projekt a 2022-es 
Közösségi Költségvetésből 
valósult meg.

Teljesen elkészült, és 
hivatalosan is átadták 
az új közösségi teret 

az újhatvani kispiacnál. A ki-
csik örömmel vették birtokba 
a területet. – A barátnőmmel 
kitaláltunk egy táncot, ami 
mindannyiunknak nagyon 
tetszik, úgy gondoljuk, hogy 
nagyon jó ez a Grund, ide 
fogunk kijárni gyakorolni – 
mondta Buzás Tamara. 

Bár tavaly október végé-
től a fiatalok már használat-
ba vehették a teret, végleges 
formájában azonban most 
készült el. A több mint 480 
m2-es terület öntött gumi-
borítást kapott. Foci, kosár, 
teqball, valamint egy ping-
pong pálya is várja a sportolni 
vágyókat, melyet egy 5 méter 
magas védőhálóval kerítettek 
körbe. A Grund, a közös-
ségi költségvetés részeként, 
csaknem 33 millió forintból 
valósult meg. Ugyanakkor az 
önkormányzat saját forrás-

ból megoldotta még a pálya 
körüli területrendezést, így 
három betonkő burkolatú 
gépkocsiparkolóhelyet és a 
hozzájuk kapcsolódó járdát 
is kialakítottak, padokat, ke-
rékpártárolókat, információs 
táblát és hulladékgyűjtő edé-
nyeket is helyeztek a területre. 
Ez alapján a teljes beruházás 
összértéke meghaladta az 50 
millió forintot. Kondek Zsolt, 
a körzet képviselője, az okta-
tási, művelődési, sport és ifjú-

sági bizottság elnök-helyet-
tese elmondta: közösségépítő 
szempontból nagy jelentőség-
gel bír a most átadott tér.

– A sportolóknak kiváló 
lehetőség, hogy összegyűl-
jenek, jól érezzék magukat 
és mozogjanak itt. Újhatvan 
centrumában ez már a má-
sodik olyan beruházás, mely 
megvalósulásával a sport ke-
rül előtérbe, hiszen itt a kondi 
park és most már a Grund is 
– részletezte.

Horváth Richárd polgár-
mester emlékeztetett arra, 
mivel ez a projekt is a közös-
ségi költségvetés része volt, 
így ennek kialakításáról is a 
hatvaniak döntöttek. – Már 
akkor nagy volt az érdeklődés, 
amikor a pálya elkészült, így 
akkor úgy döntöttünk, hogy 
megnyitjuk azt. Most azon-
ban elkészült a tér körülötti 
területrendezés, így hivatalo-
san is átadtuk a hatvaniaknak 
a Grundot – foglalta össze.

Horváth Richárd felhív-
ta a figyelmet arra, hogy 
az idei közösségi költség-
vetés projektjeire még áp-
rilis 9-ig lehet szavazni a 
kozossegikoltsegvetes.hatvan.
hu weboldalon, vagy a levél-
ben található szavazólapon, 
amelyet kitöltve a Polgármes-
teri Hivatal ügyfélszolgálata 
mellett elhelyezett urnába 
dobhatnak be. Postai úton is 
visszaküldhetik a hatvaniak a 
szavazólapot az önkormány-
zatnak. A 2023-as közösségi 
költségvetésre is 100 millió 
forintot különített el az ön-
kormányzat.

Varga Dorottya

Hatvan Város Önkormányzatának lapja

Elkészült a Grund-közösségi tér



2 VÁROS, AHOL ÉLÜNK 2023. ÁPRILIS
Extra Extra

VÁROS, AHOL ÉLÜNK 32023. ÁPRILIS

A magyarországi török nagykövetség vezetője, Gülşen 
Karanis Ekşioğlu látogatást tett Hatvanban. A nagykövetet 
és a török képviselet munkatársait Horváth Richárd polgár-
mester fogadta, majd olyan helyi vállalkozókkal találkozott, 
akik segítették a földrengés sújtotta Törökországot.

A polgármester és a 
nagykövet a város-
háza nagytermében 

találkozott olyan hatvani vál-
lalkozókkal, akik adományok-
kal segítették a törökországi 
földrengés áldozatait. A tá-
mogatókat Ferhat Gűray hat-
vani üzletember fogta össze. 
– A tragédiát követően azon 
gondolkodtam, hogy itt Hat-
vanban mit tudok tenni, ho-
gyan tudna a helyi közösség a 
földrengés áldozatainak segí-
teni. A katasztrófa után nem 
sokkal elmentem Horváth 
Richárd polgármester úrhoz, 
aki szeretettel fogadott, és 
felajánlotta az önkormányzat 
támogatását Törökországnak. 

Emellett felkerestem helyi 
vállalkozásokat is, ők is sokat 
segítettek, ez mind nagy gesz-
tus volt a török közösség felé 
a hatvani lakosoktól – hang-
súlyozta Ferhat Gűray.

Az eseményen Gülşen 
Karanis Ekşioğlu nagykövet 
asszony háláját fejezte ki a 
hatvani önkormányzat felé, 
majd hangsúlyozta: a török-
magyar kapcsolat folyamato-
san erősödik, és reméli, hogy 
Hatvannal is létrejöhet egy 
szoros együttműködés. –Elő-
ször is szeretnénk megkö-
szönni Hatvannak minden 
támogatást, a magyarok is-
mét megmutatták, hogy le-
het rájuk számítani a nehéz 

időszakokban is. A hatvannal 
való baráti kapcsolat is sajnos 
egy tragédia miatt jött lét-
re, de reméljük, hogy minél 
több örömteli pillanatot élünk 
majd meg közösen. A polgár-
mesterrel éppen ezért arról 
egyeztettünk, hogy a várossal 
milyen együttműködést hoz-
hatunk létre a közeljövőben. 
Terveink szerint mostantól 
több alkalommal is ellátoga-
tunk majd ide – hangsúlyozta 
a nagykövet.

Horváth Richárd polgár-
mester emlékeztetett arra, 
hogy Hatvan nemrég egymil-
lió forinttal segítette a föld-
rengés sújtotta Törökországot. 
Mint mondta: a mostani ese-
ményen pedig annak remé-
nyében találkoztak újra, hogy 
a fórumon túl hosszútávú 

kapcsolatok is létrejöhesse-
nek. - Természetesen a fő 
irány a gazdasági együttmű-
ködés lenne, fel is ajánlottam 
a nagykövet asszonynak Hat-
vant befektetési helyszínként, 
de emellett egyeztettünk arról 
is, hogy a sport és a kultúra te-
rületén milyen közös projek-
teket lehetne megvalósítani. 
Szeretnénk, ha a törökök és a 
magyarok minél jobban meg-
ismernék egymást – emelte ki 
a polgármester.

Horváth Richárd hangsú-
lyozta azt is, hogy a jövőben 
azon dolgoznak majd, hogy 
minél sikeresebb legyen az 
együttműködés a Török Köz-
társaság Budapesti Nagykö-
vetsége és Hatvan Város Ön-
kormányzata között.

Rácz-Szénási Réka

Tovább erősítik 
a török-magyar kapcsolatot

Ismét támogatja a civileket, 
a családokat és a nyugdíjasokat a város

Hatvan Város Önkormányzatának lapja
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Április közepén újra 
megnyitja kapuit 
a Hatvany Múzeum

A Hatvany Lajos Múzeum 
munkatársai tavasszal is 
új tárlatokkal és ismeret-
terjesztő szakelőadásokkal 
készülnek az érdeklődők 
számára. Mindezek mel-
lett továbbra is kiemelt 
figyelmet fordítanak a mú-
zeumpedagógia foglalko-
zásokra is.

A tavaszi időszakra 
is több program-
mal készülnek a 

Hatvany Lajos Múzeum 
munkatársai. Továbbra is 
folytatódnak az ismeretter-
jesztő előadások, mindezek 
mellett a jeles napokhoz 
kötődően is rendeznek fog-
lalkozásokat. Kökény Fe-
renc, a Hatvany Lajos Mú-
zeum igazgatója elmondta: 
látványos kiállításokkal is 
készülnek a vendégek szá-
mára. – Április közepén 

megnyitja kapuit a múzeum 
és izgalmas programokkal 
várjuk a látogatóinkat. Ké-
szülünk egy új állandó régé-
szeti bemutatóval, amely a 
szarmata kor hatvani múlt-
ját prezentálja, valamint lesz 
a hatvani vásárokról szóló 
tárlat is. Továbbá bemutat-
juk a néprajzi gyűjtemény 
legértékesebb darabjait: a 
hímzett, feliratos falvédőket 
– emelte ki.

Idén egy múzeumtör-
téneti kötet is megjelenik 
majd, amely az intézmény-
ben dolgozó szakemberek 
írásait foglalja össze. Az 
igazgató azt is kiemelte, 
hogy továbbra is nagy fi-
gyelmet fordítanak az in-
teraktív programok meg-
valósítására és idén sem 
maradnak el a komolyzenei 
rendezvények.

Rimán Alexandra

Heves vármegye hatvani 
vitézei önerőből és támoga-
tóinak bevonásával járultak 
hozzá a katasztrófa áldoza-
tainak megsegítéséhez.

A Törökországot sújtó 
földrengés az egész 
világot sokkolta, a 

katasztrófa rengeteg ember-
áldozatot követelt, százezrek 
veszítették el otthonukat, sze-
retteiket. A Vitézi Rend Fő-
kapitánya körlevélben kérte a 
vármegyei Törzskapitányság 
állományát, hogy lehetőségei 
szerint segítsen a török em-
bereken.

A felhívást követően He-
ves vármegye hatvani vitézei 

önerőből és támogatóinak 
bevonásával kórházi és egyéb 
fertötlenítőszereket, bébiéte-
leket, pelenkát, tisztálkodás-
hoz szükséges szappant, több 
száz maszkot, tusfürdőket és 
tartós élelmiszereket gyűjtöt-
tek össze, csaknem 500.000 
Ft értékben. A Vitézi Rend-
nek Bognárné Keller Csilla 
hatvani lakos nyújtott nagy 
segítséget az adománygyűjtő 
akcióban.

A felajánlásokat Vitéz Sza-
lai Attila Törzskapitány és 
Vitéz Kondek Zsolt hadnagy 
adta át a török nagykövetsé-
gen, ahol hálás köszönetben 
részesültek.

Vitéz Szalai Attila

A Vitézi Rend is segítette Törökországot

A képviselők döntöttek a gyermekeket nevelő családok, va-
lamint nyugdíjasok támogatásáról és a Civil Alap féléves 
keretének felhasználásáról is. Ez alapján 118 egyesületnek 
segítenek, összesen több mint 9 millió forinttal. Továbbá ar-
ról is határoztak, hogy áprilisban fokozatosan újranyitnak a 
kulturális intézmények.

A nemrég megrende-
zett Partner Progra-
mon díjazták a helyi 

vállalkozásokat, az újhatvani 
Kaméleon Papírbolt tulajdo-
nosa, Barátiné Papp Krisztina 
viszont nem tudott jelen lenni 
az eseményen, ezért a márci-
usi testületi ülés az elismerés 
átadásával kezdődött. Ezt 
követően a képviselők meg-
hallgatták a település tűz-és 
katasztrófavédelmi helyzeté-
ről, valamint a polgárőrség ta-
valyi évről szóló beszámolóját, 
majd a testület döntött a helyi 
szervezetek támogatásáról. A 
Civil Alap első félévében több 
mint 9 millió forintot osztot-
tak ki 118 egyesületnek. Hor-

váth Richárd polgármester azt 
hangsúlyozta, hogy bár az idei 
évben feszes és fegyelmezett 
gazdálkodásra van szükség, de 
a lakosok és a civil szerveze-
tek támogatásai nem változ-
nak. - Mikor megterveztük 
a költségvetést, akkor alap-
vető szempont volt az, hogy 
a civilek, az egyesületek, és 
mindazok, akiket valamilyen 
módon támogatunk, azok ne 
érezzék, hogy nehéz gazdasá-
gi helyzetben vagyunk. Ezért 
változatlan formában segítjük 
a civileket, hiszen ők azok, 
akik a város életének alapját 
adják. Hatvanban közössége-
ket kell építeni, és őket támo-
gatni kell, hiszen miközben ők 

teszik a saját dolgaikat, és pró-
bálnak jó dolgokat létrehozni, 
a város életét is jobbá teszik, és 
viszik a jóhírünket az ország-

ban és a nagyvilágban – hang-
súlyozta a polgármester.

Az ülésen arról is szó esett, 
hogy az önkormányzat ki-

emelten támogatja a gyer-
mekeket nevelő családokat, a 
nyugdíjasokat, a nyugdíjszerű 
ellátásban részesülőket, vala-
mint az első tanévüket kezdő 
gyermekek szüleit, ezért idén 
is igényelhetőek lesznek a ne-
kik nyújtott támogatások. – 
Azokat a támogatási formá-
kat, amelyeket bevezettünk 
az elmúlt időszakban, meg-
tartjuk, most erről is döntött 
a testület, hogy ugyanúgy tá-
mogatjuk most is az elsősök 
szüleit, a gyermeket nevelő 
családokat és a nyugdíjasokat. 
Én arra biztatok mindenkit, 
akinek szüksége van támoga-
tásra, az töltse ki a pályázatot, 

nyújtsa be, és meg fogja kap-
ni ezt a segítséget a várostól 
– közölte Horváth Richárd.

A képviselők szavaztak 
arról is, hogy továbbra is 
támogatja a város a Bajza 
Alapítványt, és változatlan 
formában segíti a sport-
egyesületeket, valamint a 
diáksportot. Mindezek mel-
lett döntöttek arról is, hogy 
áprilisban fokozatosan új-
ranyitnak a kulturális intéz-
mények, és Hatvan Város 
Önkormányzata is a megszo-
kott rendben fogadja majd az 
ügyfeleket.  – Túl vagyunk a 
téli időszakon, ez azt jelen-
ti, hogy a kulturális intéz-
mények visszakerülnek az 
eredeti helyükre. Ugye erre 
is figyeltünk, amikor a költ-
ségvetést raktuk össze, hogy 
bár nagyon rendkívüli, nehéz 
helyzetbe került a város, de 
azért a kulturális intézmé-
nyek dolgozóit megtartottuk, 
vigyáztunk a családokra és az 
emberekre – tette hozzá a vá-
rosvezető.

A testület ezeken túl dön-
tött még arról is, hogy a 
Brunszvik Teréz Óvodába 
és a Gesztenyéskert Óvo-
dába pályázatot hirdetnek 
intézményvezetői munkakör 
ellátására, továbbá a Hatva-
ni Vörösmarty téri Óvodába 
járó sajátos nevelési igényű 
gyermekek fejlesztésének tá-
mogatásáról is határoztak.

Rácz-Szénási Réka

1849. április 2-án a szabadságharc egyik legkiemelkedőbb ese-
ménye, a hatvani csata zajlott, ezzel vette kezdetét a dicsőséges 
tavaszi hadjárat. Hatvanban minden évben ünnepi műsorral, 
koszorúzással és díszlövésekkel tisztelegnek a hősök előtt.

Ágyúlövéssel tiszteleg-
tek a hatvani csata 
hősei előtt a Kossuth 

téren. Az 1848-49-es forrada-
lom és szabadságharc kiemel-
kedő időszaka volt a tavaszi 
hadjárat, ami 1849. április 
2-ától május 21-éig tartott. A 
hadjárat során a magyar hon-
védsereg óriási katonai sikere-
ket ért el. A hatvani csata volt 
az első ütközet 1849 tavaszán, 
ahol a katonák győzelmet 
arattak. A városban minden 
évben ünnepi műsorral em-
lékeznek erre a napra. A ren-

dezvény a Városházánál kez-
dődött, ahol először Horváth 
Richárd polgármester mondta 
el beszédét, aki felidézve a 
hatvani ütközet sikereit ki-
emelte: a csata évfordulóján 
az évszázadok során a magyar 
szabadságért folytatott küz-
delem egészére emlékezünk. 
- A mai nap számomra nem 
a múlt egy győztes csatájára 
történő emlékezést jelenti. 
Hanem egy kiemelkedően 
fontos lépcsőfokot hazánk és 
a magyar emberek szabadsá-
gának fejlődésében és kitel-

jesedésében, mely lépcsőfo-
kok együttesen elvezették a 
magyarságot a mai naphoz. 
Hiszem, hogy szabad létünk 
minden mozzanata e törté-
nelmi tettekben, áldozatok-
ban gyökeredzik. Példaképe-
ink és hőseink szinte kivétel 
nélkül azért mondtak igent a 

legnagyobb áldozatra is, hogy 
mi, ma ennek a szabadságnak 
a fényében élhessük minden-
napjainkat – hangsúlyozta a 
polgármester.

A beszéd után a Kispesti 
Obsitos Zenekar játszott ka-
tonai indulókat, ezután meg-
koszorúzták a hatvani csata 

emlékművét a Kossuth téren, 
majd a Városháza falán ta-
lálható Zygmunt Milkowski 
emléktáblája előtt tisztelegtek 
az ünneplők. A XIX. századi 
lengyel prózaírójának és po-
litikusának hatvani kötődése 
is van, hiszen abban a lengyel 
dandárban szolgált, melyet se-
gítségül küldtek Gáspár And-
rás hadtestének megsegítésére. 
A tábla koszorúzását követően 
felsorakoztak az emlékezők, 
akik a zenekar vezetésével vo-
nultak a Radnóti térre, ahol 
Gáspár András mellszobra 
előtt hajtottak fejet.

Kőszegi Ferenc, a Bajtársi 
Egyesületek Országos Szövet-
ségének Észak-magyarországi 
régióvezetője beszédében mél-

tatta a vezénylőparancsnokot. 
– Petőfi Sándor, Görgey Ar-
túr, Gábor Áron és a hazáért 
az életüket áldozó aradi vérta-
núkat szinte mindenki ismeri, 
azonban a további személyek 
esetében igen nagy a bizony-
talanság, ezek közé tartozik 
Gáspár András is. Méltatlanul 
kevesen ismerik, pedig nevé-
hez fűződik a tavaszi hadjárat 
első győzelme a hatvani csa-
tában, amikor négy császári 
tábornok vezette osztrák sereg 
futamodott meg a kecskeméti 
csizmadia fiából lett egyszerű 
huszárezredes elől – mondta a 
régióvezető.

A megemlékezés végén 
megkoszorúzták a szobrot, 
majd közösen elénekelték a 
Szózatot, végül díszlövéssel 
zárták az ünnepet.

Rácz-Szénási Réka

A hatvani csata miatt élhetünk szabadon
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Johann Sebastian Bach örök dallamai csendültek fel a 
Grassalkovich-kastély dísztermében. A hatvani Kocsis 
Albert Zeneiskola művésztanárai és növendékei is közönség 
elé léptek, hogy a zeneszerző ismert és kevésbé ismert műve-
it mutassák be. Az intézmény is csatlakozott ugyanis a Bach 
mindenkinek fesztivál programjaihoz, melynek célja, hogy 
minél többekhez juttassa el a komolyzenét.

Zongora, hegedű, fuvo-
la, és még egy harmo-
nika is felcsendült a 

Bach koncerten, melyet a hat-
vani Kocsis Albert Zeneiskola 
zenepedagógusai és növendé-
kei adtak elő. Szabó Viktória 
Anna 12 éve játszik zongorán. 
Azt mondta: Bach művei ösz-
szetettek, nem könnyű őket 
eljátszani. – Nagyon érdekes 
zeneszerző számomra, ugyanis 
az ő zenéje rettentő különle-
ges. Miközben a darabját ját-
szom, nem engedhetem el ma-
gam, ennek ellenére ki tudok 
közben bontakozni – mondta.

Az esemény az országos 
Bach Mindenkinek Fesztivál 
része, amelyet már kilence-

dik alkalommal rendeztek 
meg. Idén a Kárpát-medence 
száz települése csatlakozott 
a programhoz, köztük a hat-
vani zeneiskola is. Szabóné 
Csonka Fruzsina, a zeneisko-

la zongoratanára, az esemény 
szervezője elmondta: ez már 
a második alkalom, hogy az 
intézmény része a rendez-
vénysorozatnak. – Szerettem 
volna fellendíteni egy kicsit 

a zeneiskola életét. Másrészt 
régi zenész vagyok, csemba-
lón játszok, és ugyanakkor 
van a születésnapom mint a 
világhírű zeneszerzőnek. Na-
gyon szerettem volna olyan 
eseményt megvalósítani, ahol 
a növendékek és a kollégák 
együtt tudnak zenélni – rész-
letezte. Hozzátette, hogy a 
hangverseny célja, hogy min-
denkivel megismertesse a ko-
molyzenei kultúránk sokszí-
nűségét és szépségét. 

A Grassalkovich-kastély 
dísztermében március 25-én 
a Flautone Quartet fuvolistái 
is felléptek a Bach Mindenki-
nek Fesztivál programsorozat 
részeként. A zenekar tagja, 
Klimászné Varga Zsófia el-
mondta, hogy Bach zenéje egy 
csoda, mindig tartogat valami 
újat, ami még felfedezésre vár. 
Hozzátette: a közönség szere-
tete és mosolya pedig mindig 
hatalmas öröm számukra.

Varga Dorottya

Az Ady Endre könyvtárban 
kézműves foglalkozással 
hívták fel a figyelmet az 
újrahasznosításra. A prog-
ramon már nem használt 
papírokból, különböző 
tárolódobozokat készítet-
tek a gyerekek, melyeket 
kidíszítettek és haza is vi-
hettek.

Az újrahasznosítás ke-
rült a középpontba az 
Ady Endre Könyvtár 

és a Hatvany Lajos Múze-
um közös programján. Az 
eseményen kézműves fog-
lalkozáson vehettek részt az 
érdeklődő családok Erdélyi 
Ildikó könyvtáros és Tóth 
Gréta múzeumpedagógus 
vezetésével. Az intézmé-
nyek sok papírral dolgoznak 
a mindennapi munkájuk 
során, ezért döntöttek úgy, 
hogy bemutatják a gyerme-
keknek, miként lehet ismét 
felhasználni a kidobásra ítélt 
tárgyakat és új funkciót adni 
azoknak. Emellett a foglal-
kozáson, olyan alapanyagokat 

is alkalmaztak, melyek a hét-
köznapi háztartásban is meg-
találhatóak. – A dobozokból 
főként tolltartók készültek. 
Emellett víz segítségével a 
papírokból egy masszát hoz-
tunk létre, melybe virág-
magokat helyeztünk, majd 
ezeket otthon elültethetik a 
gyerekek – részletezte Tóth 
Gréta múzeumpedagógus.

Az eseményen elkészült 
tárgyakat a gyermekek kide-
korálhatták, valamint haza is 
vihették azokat. A könyvtár 
és a múzeum munkatársai is 
nagy hangsúlyt fektetnek a 
gyermekközpontú, interaktív 
programok szervezésére, ezért 
a jövőben is szeretnének ren-
dezni hasonló foglalkozásokat.

Rimán Alexandra

Bach kortalan: mindenki 
számára élvezhető

Hulladékból készítettek tolltartót 
és tárolódobozt a gyerekek

Az Ady Endre Könyvtárban különböző zománctechnikákkal 
ismerkedhettek meg a műhelymunkán résztvevők, és elké-
szíthették saját kezűleg alkotásaikat. A programon a képek 
mellett medálokat és ékszereket is tervezhettek a résztvevők. 
Az eseményt Maldrik Gábor zománcműves vezette.

Tervezéssel, aprólékos 
munkával, lemezcsi-
szolással és az ége-

tő kemence melegítésével 
kezdték a napot azok, akik 
ellátogattak az Ady Endre 
Könyvtárban megrendezett 
művészeti foglalkozásra. A 
Barangoló Kulturális Egye-
sület már 6. alkalommal 
tartotta meg a “Négy elem” 

tűzzománc alkotóműhely 
elnevezésű programot. Az 
eseményen 3 féle módszert 
sajátíthattak el a résztvevők, 
így az iszapzománc tech-
nika mellett a sodrony- és 
rekeszzomác rejtelmeit is 
megismerhették a művészet-
kedvelők Maldrik Gábor ve-
zetésével. Legtöbben falikép 
készítésével töltötték az időt, 

de voltak olyanok is, akik 
színes, díszes medálokat és 
különböző ékszereket hoztak 

létre. – Mindig nagyon nép-
szerűek ezek a foglalkozások, 
ami nagy öröm számunkra. A 

művészeten keresztül az em-
berek kifejezhetik az érzel-
meiket, valamint a kreativitá-
sukat is. Úgy gondolom, hogy 
nagyszerű érzés az, amikor 
alkothatunk és megvalósít-
hatjuk, amit megálmodtunk 
– emelte ki Maldrik Gábor 
zománcműves.

Zétény Zita először vett 
részt a foglalkozáson, azt 
mondta jó érzéssel tölti el, 
hogy alkothat. – A rekesz-
zománc technikát választot-
tam a tervem elkészítéséhez. 
Első körben megcsiszoltam a 
vörösréz lemezt és festékkel 

alapoztam az anyagot, majd 
apró drótokkal kialakítottam 
a mintát, valamint kitöltöt-
tem a formákat. Nagyon ap-
rólékos ez a munka, azonban 
csodás műveket lehet készí-
teni – részletezte.

A tűzzománc képek a 
foglalkozáson 3-4 óra alatt 
készültek el, a megvalósí-
tott munkákat pedig haza is 
vihették a résztvevők. A mű-
helymunkán eddig csaknem 
100 érdeklődő volt már jelen, 
gyermekek és felnőttek egy-
aránt csatlakoztak az alkotás-
hoz. Rimán Alexandra

Képek és medálok is készültek az alkotóműhelyben

A víz világnapja alkalmából 
tematikus tárlatvezetése-
ket tartottak március végén 
a vadászati múzeumban. A 
rendezvény célja, hogy rá-
irányítsa a figyelmet a min-
denki számára elérhető, 
tiszta víz fontosságára és az 
édesvíz készletek veszélyez-
tetettségére.

A Széchenyi Zsigmond 
K ár pá t -medence i 
Magyar Vadásza-

ti Múzeum minden évben 
nagy hangsúlyt fektet a víz 
világnapjára. Idén temati-
kus tárlatvezetéssel várják a 
látogatókat, valamint inter-
aktív előadásokat is tartanak 
a gyermekek számára. Az 
eseményen ismertették a vízi 
élővilágot is, így a foglalko-
záson bemutatták az év ha-
lát is, amely 2023-ban a lápi 
póc. A faj fokozottan védett 

az országban, természetvé-
delmi értéke 250 ezer forint 
példányonként. – A környe-
zetvédelem nagyon fontos 
számunkra, ezért is hívjuk fel 
a figyelmet a víz világnapjára 
és a vízi élővilág megóvására. 
Az ifjúság nevelése is kiemelt 
szerepet tölt be a múzeum 
életében, hiszen a gyerekeké 
a jövő, ezért szeretnénk erő-
síteni bennük a környezetvé-
delem fontosságát – emelte 
ki László Zoltán Gergő, a 
Széchenyi Zsigmond Kárpát-
medencei Magyar Vadászati 
Múzeum vendégforgalmi ve-
zetője.

A víz világnapját minden 
évben március 22-én tartják. 
Célja felhívni a figyelmet, 
hogy a vizeinket és környeze-
tünket fenyegető válság meg-
oldása a jó irányba tett lépések 
felgyorsításában rejlik.

Rimán Alexandra

A víz fontosságát 
helyezték 
a középpontba

Lego versenyen és kiállításon vehettek részt a Kodály is-
kola diákjai. Az intézmény 2016 óta rendezi meg a kreatív 
eseményt, amelyre idén kilencven tanuló, hat kategóriában 
nevezett.

Kreatív ötletek és szí-
nes formák kaval-
kádja elevenedett 

meg a Hatvani Kodály Zol-
tán Értékközvetítő és Képes-
ségfejlesztő Általános Isko-
lában. Az oktatási intézmény 
hét éve rendez Lego alkotá-
sokból versenyt és kiállítást. 
Idén kilencven diák nevezett. 
A díjazott tanulók közül so-
kan épületeket alkotnak a 
legszívesebben.  Jenei Dávid 
a díjazottak között szerepelt, 
ahogy mondta, ő azért sze-
reti ezt a játékot, mert sok 
mindent lehet belőle építeni 
és fejleszti az agyat is.

Nagy Attila egyéves ko-
rától legózik. Legutóbb egy 
F18-as vadászrepülőt épített. 
A diák emellett nemrég írt 
egy dolgozatot, amely a Lego 

történetét foglalja össze, vala-
mint egy kutatás is található a 
beszámolóban. A tanulmány 
szerepel majd a Kutató Gyer-
mekek Tudományos Köre 
elnevezésű versenyen is. – 
Többnyire egy internetes kér-
dőív segítségével készítettem 
el a kutatás anyagát, amit ösz-
szesen 180 diák töltött ki. Az 
ő válaszaik segítségével tud-
tam a munkahipotéziseimet, 
előzetes kérdéseimet meg-
válaszolni, amiket feltettem 
a dolgozatban – részletezte. 

Nagy Attila azt is elmondta, 
a kérdőívből többek között 
az is kiderül, hogy a fiatalok 
82 százaléka az építés öröme 
miatt legózik.

Az idei megmérettetésen 
hat kategóriában nevezhet-
tek a gyerekek. Az egyik 
népszerű téma egy közked-
velt virtuális építővilágához 
kapcsolódik – mutatott rá az 
iskola művészeti munkacso-
portjának a vezetője. Borbás 
Katalin hozzátette, a másik 
kedvenc kategória a város-
építés volt. – Itt térben is kell 
gondolkozni, síkból térbe 

transzformálni. Amit elgon-
dolnak, azt meg kell tudni 
építeni. Sokkal izgalmasabb 
közösségben dolgozni, mint 
egyedül ülni egy számítógép 
előtt és csak nézni a képer-
nyőt. Természetesen legóból 
is lehet már robotokat készí-
teni, amit számítógépen ke-
resztül mozgatnak – mondta.

Borbás Katalin hozzátette, 
egyre több olyan iskola van 
már Magyarországon és kül-
földön is, ahol a Lego roboti-
kán keresztül oktatják a gye-
reket, például matematikára.  

Szeniczey Csaba

Lego verseny és kiállítás 
a Kodályban

Az épület hang- és élménytechnológiai munkákról, vala-
mint a folyamatos szakmai fejlődésről is beszélt Molnár 
Károly egykori bajzás diák, a neves hatvaniak legutóbbi 
rendezvényén. A hangmérnök a Sziget-fesztiválon és a 
Metallica ausztráliai koncertturnéján is dolgozott.

Legutóbb Molnár 
Károly volt a Neves 
Hatvaniak rendez-

vénysorozat vendége, az 
Ady Endre Könyvtárban. 
A hangtechnikai szakmér-
nök Hatvanban, a Bajzá-
ban kezdte tanulmányait, 
itt alapozta meg a zene 
iránti szeretetét. Az iskolai 
rendezvényeken is mindig 
szívesen segített a hango-
sításban, későbbi élete so-
rán is folyamatosan kereste 
a technikai kihívásokat a 
fejlődés érdekében. Már 
egyetemi évei alatt is rend-
szeresen kapott munkákat a 
szakmában.

A hangmérnök szak-
mai tudását, neves fesz-
tiválokon és koncerteken 
is bizonyította már. A 
Sziget-fesztiválon, a ka-
tari világbajnokságon és a 
Metallica ausztráliai kon-
certturnéján is vezetett épü-
let hang- és élménytechno-
lógiai munkákat. – Magas 
színvonalú projektekben 
vehettem részt, amikre 
büszke vagyok, azonban a 
legfontosabb, hogy mun-
kám során erős barátságo-
kat is kötöttem, például a 
Metallica hangmérnöke, 
Big Mick és asszisztense, 
Jay rendszeresen keresnek 
és jókat beszélgetünk. Azt 

gondolom, hogy a szoros 
emberi kapcsolatok azok, 
amelyek igazan fontosak, és 
sok barátság alakult ki egy-
egy rendezvény alatt – rész-
letezte.

Hozzátette: örömmel töl-
ti el, amikor egy fesztiválon 
nagy és bonyolult rend-
szerrel dolgozhat, ugyanis 
amikor megszólal a kevert 
hanganyag és 50 ezer ember 
azt hallja, amit a hangmér-
nök elképzel, az felemelő 
érzés számára.

A Neves Hatvaniak be-
szélgetéssorozat 2016-ban 
indult útjára, azóta több 
sikeres és tehetséges ven-
déget hívtak meg. Céljuk, 
hogy elismert hatvaniakat 
mutassanak be, olyan mű-
vészeket, tudósokat, alko-
tókat, akik innen indultak, 
akikre büszkén gondolnak 
az emberek.

Rimán Alexandra

A Metallicát is 
segítette a hatvani 
hangmérnök
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